
 

 

 

 

   

  

VERSLAG  
Negenenzeventigste bijeenkomst Nationaal Comité advies dierproevenbeleid  
d.d. 15-07-2022 

  

 

 

 
 

 

  

 

Pagina 1 van 3 

 

 

 

 
  

 

  

Auteur:  

Leane van Weereld 

 

 

 

 

Opening en vaststelling agenda  

De vergadering vindt digitaal plaats. Bijna alle leden zijn aanwezig. Eén lid is 

afwezig, maar heeft schriftelijk input geleverd. Tevens nemen de algemeen 

secretaris, vier stafmedewerkers en de communicatieadviseur deel.  

Agendapunt 3 wordt gepresenteerd door de externe trekker van het streefbeeld 

en bij agendapunt 5 sluit de (externe) auteur van het rapport aan.  

 

De voorzitter heet de aanwezigen welkom, in het bijzonder een tijdelijk 

medewerker en de nieuwe communicatieadviseur.  

 

Mededelingen 

 

Mogelijk of schijnbaar conflicterende activiteiten en activiteiten van belang voor 

het NCad 

Er worden geen meldingen gedaan. 

 

EUSAAT  

Er wordt gesondeerd wie vanuit het NCad eventueel aanwezig kan zijn bij het 

congres van EUSAAT (European Society for Alternatives to Animal Testing). Dat 

congres vindt plaats in Linz van 26 tot 28 september. Een medewerker van de staf 

zal nagaan of het nog mogelijk is om abstracts in te dienen. 

 

Nieuwsuur 

De algemeen secretaris geeft een terugblik op de uitzending van Nieuwsuur 

waaraan de voorzitter een bijdrage heeft geleverd. Daarbij is door de voorzitter 

ingegaan op de nuancering in het proefdierdebat dat bijdraagt aan een betere 

dialoog en is door hem een oproep gedaan meer te investeren in proefdiervrije 

innovatie. 

 

Terugblik gesprek voorzitter met directeur Directie Dierlijke Agro Ketens (DAD) 

van het ministerie van LNV 

De algemeen secretaris geeft een terugblik van het gesprek dat op 28 juni heeft 

plaatsgevonden. 

 

Terugblik overleg NCad-CCD 

De algemeen secretaris geeft een samenvatting van hetgeen is besproken tijdens 

het overleg met afgevaardigden van de CCD. Daarbij is onder andere de recente 
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adviesvraag van de CCD aan het NCad over transleerbaarheid aan de orde 

gekomen. 

 

Workshops ongerief inschatting volgens het FELASA-format en training van 

trainers hiervoor 

De communicatie met de FELASA kerntrainers verliep niet optimaal in de aanloop 

naar de trainingen van de nieuwe trainers. De voorzitter van DALAS zal dit in het 

bestuur van FELASA bespreken.   

 

De volgende mededelingen zijn in de vergadering niet aan de orde gekomen 

vanwege tijdgebrek: 

Voorstel WC12, Ethiek debat Avance en Helpathon. Hierover zal middels een mail 

vanuit de staf aanvullende informatie worden verstrekt.  

De mededeling Verkennend gesprek over de behoefte voor een eventueel online 

community platform, verschuift naar de vergadering van september. 

 

Presentatie Theo Geijtenbeek over streefbeeld Immunologie 

Dhr Geijtenbeek geeft een presentatie over het streefbeeld Immunologie waarbij 

hij beschrijft dat het een breed terrein omvat. Hij geeft aan dat er in het verleden 

vaak muizen werden gebruikt en doordat de vertaling naar de mens moeilijk is, is 

er een omslag zichtbaar richting humane immunologie. Er worden vanuit het NCad 

een aantal verhelderende vragen gesteld en dhr. Geijtenbeek neemt een aantal 

suggesties mee in de verdere ontwikkeling van het streefbeeld. Communicatie 

over het streefbeeld is erg belangrijk. Vanuit de staf zal daar een voorstel voor 

worden gedaan. 

 

Voorstel voor volgend streefbeeld 

De staf heeft een aantal gebieden nader bekeken die wellicht in aanmerking 

komen voor een nieuw streefbeeld. De staf stelt voor om een streefbeeld op te 

stellen waarbij proefdieren model staan voor doeldieren.  

Besloten wordt dat het nieuwe streefbeeld zal gaan over dieren voor dieren 

waarbij er nog wel focus zal moeten worden aangebracht. Daarbij wordt 

vooralsnog gedacht aan vaccinproductie en voedingsonderzoek voor 

landbouwhuisdieren. In een volgend voorstel zal de focus verder worden 

uitgewerkt. Daarbij zal er ook aandacht moeten zijn voor de ethische kant van het 

vraagstuk. Na een definitieve keuze zal een NCad-lid verantwoordelijk worden 

voor dit streefbeeld. 

 

Hoofdstuk integriteit uit rapport Prioriteiten in het vervangen van 

dierproeven + vervolg 

De externe expert die het conceptrapport heeft opgesteld geeft een korte 

toelichting op het voorliggende hoofdstuk over integriteit. Het NCad stelt een 

aantal verhelderende vragen en wil graag het rapport in zijn geheel kunnen 

bestuderen alvorens een definitieve reactie te geven. 

Aangaande het rapport wordt geconcludeerd dat in het betreffende hoofdstuk over 

integriteit ook een verwijzing naar de Europese regelgeving een plaats verdient en 

dat nog een reflectieve ronde volgt voor het gehele rapport. Er zal getracht 

worden om middels een schriftelijke ronde deze zomer consensus te bereiken. 

Mocht dat niet lukken dan komt het onderwerp in de vergadering van september 

weer aan de orde. 
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Vanuit de staf zal een oplegstuk worden opgesteld, omdat een door een externe 

opgesteld rapport een introductie en appreciatie van het NCad behoeft. Het 

verantwoordelijke NCad-lid is hier direct bij betrokken.. 

 

Data NCad vergadering 2023 + datum sessie 

Er wordt nagevraagd of de voorgestelde vergaderdata van 2023 voor een ieder 

acceptabel zijn. Indien ook het lid dat niet aanwezig is zich kan vinden in het 

merendeel van de data, zullen deze conform worden vastgesteld. 

 

Terugblik FELASA-congres 

Over drie onderwerpen is door een NCad-lid dan wel stafmedewerker een 

presentatie gegeven, te weten over de projecten Humaan weefsel, Covid-19 en 

Cumulatief ongerief. De aanwezige NCad-leden en stafmedewerkers hebben hun 

netwerk verstevigd en uitgebreid. 

 

Eerste aanzet aanpak advies over translatie 

De verantwoordelijke stafmedewerker geeft een korte toelichting op hetgeen 

voorligt. Het betreft een eerste aanzet voor een plan van aanpak dat verder zal 

worden uitgewerkt. Het NCad is akkoord om hier verder mee te gaan en er is een 

NCad-lid als verantwoordelijke aan het onderwerp toegevoegd. 

 
Actielijst 

Geen bijzonderheden. 

 

Verslag vorige bijeenkomst 

Met enkele wijzigingen wordt het verslag goedgekeurd. 

 

Rondvraag 

De RDA Zienswijze Doden van dieren aan het licht is ter informatie aan de NCad-

leden gestuurd. 


